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Protokół nr 26/17 

z posiedzenia 

Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 

i Porządku Publicznego 

z dnia 26 września 2017 r. 

Ad 1 

Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego otworzył 

Przewodniczący Grzegorz Marszałek, który powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

 

 

Ad 2 

Obecni: 

 Przewodniczący:     Grzegorz Marszałek 

 Wiceprzewodniczący:    Maciej Biskup 

 Członkowie      Stanisław Dudka 

Zdzisław Kowalczyk 

Mikołaj Rogala 

Tomasz Skibicki 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

 Robert Marcinkowski Starosta Gostyński 

 Pan Grzegorz Mayer z Wydziału Komunikacji i dróg  

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 3) 

Przewodniczący Grzegorz Marszałek przedstawił porządek posiedzenia. Porządek posiedzenia 

został przyjęty w wyniku głosowania 6 głosów „za”. 

 

Ad 4a) 

Protokół  Nr 24/17 z dnia 13 czerwca 2017 r. Komisja przyjęła w wyniku głosowania: 4 głosy 

„za”, 2 wstrzymujące.  

 

Ad 4b) 

Protokół  Nr 25/17 z dnia 21 czerwca 2017 r. Komisja przyjęła w wyniku głosowania: 6 głosów  

„za”.  

 

Ad 5) i Ad 6) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie w sprawie pozbawienia 

dotychczasowej kategorii drogi powiatowej nr 4803P ul. Rynek w Krobi. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Grzegorz Mayer. Poinformowała, że przedmiotowa droga położona 

jest na terenie Gminy Krobia i nie spełnia kryteriów przypisanych dla dróg powiatowych 

określonych w art. 6a ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych: „Do dróg 

powiatowych zalicza się drogi stanowiące połączenia miast będących siedzibami powiatów z 

siedzibami gmin i siedzib gmin między sobą". 

Droga 4803P ul. Rynek w Krobi na odcinku od ul. Powstańców Wielkopolskich do ul. 

Kobylińskiej służy w większości potrzebom gminy jako strefa płatnego parkowania. Ponadto gmina 

planuje rewitalizację rynku polegającą na całkowitej przebudowie oraz zmianie układu dróg. 
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Koncepcja rewitalizacji zakłada m.in. ograniczenie ruchu pojazdów samochodowych na dwóch 

ulicach rynku i wzmocnienie jego funkcji rekreacyjno-handlowych. Zasadne jest zatem, aby 

zaliczyć odcinek tej drogi do kategorii dróg gminnych zgodnie z art. 7 ust. 1 ww. ustawy: „Do dróg 

gminnych zalicza się drogi stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom". 

Pismem z dnia 10 sierpnia 2017 r. gmina wyraziła wolę przejęcia ww. drogi. W związku z 

powyższym Rada Miejska w Krobi zobowiązana jest do podjęcia uchwały o zaliczeniu 

przedmiotowego odcinka drogi do kategorii dróg gminnych. Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 

21 marca 1985 r. o drogach publicznych pozbawienie kategorii drogi następuje w drodze uchwały 

rady powiatu podjętej w porozumieniu z zarządem województwa, po zasięgnięciu opinii wójtów 

(burmistrzów, prezydentów miast) gmin, na obszarze których przebiega droga oraz zarządów 

sąsiednich powiatów. 

Pozbawienie drogi dotychczasowej kategorii i zaliczenie do innej kategorii następuje do końca 

trzeciego kwartału danego roku, z mocą od 1 stycznia roku następnego. 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie pozbawienia kategorii 

drogi powiatowej nr4930P. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Grzegorz Mayer. Poinformował, że  przedmiotowa droga położona 

jest na terenie gminy Gostyń i nie spełnia kryteriów przypisanych dla dróg powiatowych, 

określonych w art. 6a ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych „Do dróg 

powiatowych zalicza się drogi stanowiące połączenia miast będących siedzibami powiatów z 

siedzibami gmin i siedzib gmin między sobą". Droga 4930P na odcinku od drogi wojewódzkiej nr 

434 do skrzyżowania z drogą powiatową nr 4949P Aleksandrowo - Sikorzyn zaspokaja przede 

wszystkim potrzeby gminy Gostyń, stanowiąc dojazd do strefy gospodarczej Czachorowo oraz 

pobliskich firm w m. Sikorzyn. Zgodnie ze wskazanym charakterem drogi zasadnym jest zaliczenie 

wskazanego jej odcinka do kategorii dróg gminnych, zgodnie z art. 7 ust. 1 ww. ustawy: „Do dróg 

gminnych zalicza się drogi stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom". 

Gmina Gostyń pismem z dnia 25.04.2017r. wyraziła zainteresowanie przejęciem drogi z 

jednoczesnym zaliczeniem jej do kategorii dróg gminnych. Zgodnie z art. 10 ustawy o drogach 

publicznych, organem właściwym do pozbawienia drogi dotychczasowej kategorii jest Rada 

Powiatu Gostyńskiego, a pozbawienie drogi dotychczasowej kategorii jest możliwe jedynie w 

sytuacji jednoczesnego zaliczenia tej drogi do nowej kategorii. Pozbawienie i zaliczenie nie może 

być dokonane później niż do końca trzeciego kwartału danego roku z mocą od dnia 1 stycznia roku 

następnego. 

 

Radny Grzegorz Marszałek zapytał, czy remont dróg będzie wykonywany na koszt gmin. 

Pan Grzegorz Mayer potwierdził. Jeżeli chodzi o Czachorowo, to dokumentacja została już 

przygotowana.  

Zdaniem Radnego Marszałka przedmiotowe drogi nie spełniają definicji dróg powiatowych.  

Radny Tomasz Skibicki zadał pytanie dotyczące dokumentacji na Czachorowo. Zapytał, czy ona 

jest kompletna oraz o kosztorys.  

Pan Grzegorz Mayer poinformował, że dokumentacja jest kompletna. Jeżeli chodzi o kosztorys, to w 

tej chwili nie ma sensu liczyć, ponieważ ceny się zmieniają. Dodał, że ciężko będzie zamknąć się w 

kwocie 2 mln zł. Wyjasnił, że kosztorys będzie jeszcze raz przeliczony. Jego zdaniem musiałoby być 

to wykonywane praktycznie co miesiąc, ponieważ ceny ulegają bez przerwy zmianie. Na koniec 

grudnia br. Gmina Gostyń otrzyma kosztorys na podstawie oceny cen z czwartego kwartału.  

Poinformował, że prawdopodobnie jak gmina ogłosi przetarg, to będzie jeszcze raz wszystko 

przeliczać. Kosztorys jest wykonany od odcinka, który został wykonany w ramach dofinansowania z 

Narodowego Programu aż do miejsca w Sikorzynie do odcinka, który już został wykonany.  
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Następnie głos zabrał Starosta Robert Marcinkowski. Poinformował, że to co powiedział Pan 

Grzegorz Mayer jest wersją oficjalną, ale sprawa ma podłoże społeczne związane z tym, co 

wydarzyło się w roku 2015. Wówczas złożyliśmy wniosek do Narodowego Programu Przebudowy 

Dróg Lokalnych. Dodał, że dobrze, że to zrobiliśmy ponieważ ta droga nie powstałaby już nigdy 

według nowych kryteriów. Chodzi o drogę między Żelaznem a Stankowem. Wtedy 

przebudowaliśmy 11 km i wówczas był spór na sesji, że gmina Gostyń najpierw złożyła deklarację, 

że dołoży środki. My nie mogliśmy czekać i musieliśmy te środki zabezpieczyć. Podziękował 

radnym, za podjęcie takiej decyzji. Ostatecznie gmina nie przekazała takich środków, które wynikały 

by z zasad współpracy. Zdaniem Starosty powinniśmy patrzeć na wszystko z perspektywy 

mieszkańców. Dodał, że ma na myśli przede wszystkim Pana Tomasza Skibickiego, który jest 

radnym powiatowym oraz sołtysem i zabiegał o tę drogę. Starosta podsumowując poinformował, że 

jeżeli współpracujemy, to możemy zrobić więcej i z tego będą zadowoleni mieszkańcy. Zdaniem 

Starosty doszło do niepotrzebnej dyskusji i nieporozumienia w tym zakresie. W trakcie rozmów z 

gminą Gostyń zostały postawione pewne warunki: 

1) albo gmina Gostyń w kolejnym w kolejnym etapie naszej współpracy dokona pewnej 

rekompensaty nakładu finansowego i dołoży więcej o innej drogi, 

2) albo przejmie inną drogę z obowiązkiem jej remontu. 

Gmina Gostyń wybrała drugą opcję i zgodziła się wykonać drogę w Czachorowie i to otworzyło 

drogę do współpracy. Dzięki temu robimy wspólnie ul. Mostową w Gostyniu i przygotowujemy 

dokumentację na drogę Gostyń – Czachorowo. W przyszłym roku mamy złożony wniosek na drogę 

Gola – Czajkowo. Starosta dodał, że dobrze, że ta współpraca zaistniała i jest to dobra zmiana.  

Radny Tomasz Skibicki stwierdził, że nie da się ukryć, że na drogi w innych gminach zostały 

przekazane większe środki. 

Starosta odpowiedział, że od wielu lat obowiązuje zasada proporcjonalności z gminami i podkreślił 

jako Starosta Gostyński, że zasady muszą być równe dla wszystkich.  

Radny Skibicki zauważył, że jeżeli chodzi o remont drogi  w kierunku Czachorowa, to skorzystają 

nie tylko mieszkańcy, ale również cała strefa gospodarcza.  

Starosta wyjaśnił, że trzeba powiedzieć wprost, że przedmiotowa droga nie ma charakteru drogi 

powiatowej, ale jest bardzo ważnym węzłem komunikacyjnym z perspektywy strefy przemysłowej. 

Przypomniał, że powiat wspólnie z gminą wybudował rondo a potem pierwszy odcinek do strefy 

przemysłowej. Później powstał kolejny odcinek od strefy do tablicy i od Sikorzyna w kierunku 

Czachorowa.  

Radny Skibicki poinformował, ze wczoraj odbyła się sesja Rady Miejskiej w Gostyniu i radni podjęli 

uchwałę o przejęciu przedmiotowej drogi. Jeden radny wstrzymał się od głosu.  

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie w sprawie pozbawienia dotychczasowej 

kategorii drogi powiatowej nr 4803P ul. Rynek w Krobi Komisja zaopiniowała pozytywnie w 

wyniku głosowania: 6 głosów „za”.  

 

Projekt  uchwały Rady Powiatu w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej nr 

4930PKomisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 6 głosów „za”.  

 

Ad 6) 

Wizytacja Domu Pomocy Społecznej w Zimnowodzie oraz Bruczkowie 

 

W tym punkcie posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjną i Porządku Publicznego 

odbyło się wspólnie z posiedzeniem Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego 
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Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego  

 Grzegorz Marszałek powitał wszystkich obecnych i poinformował o wizytacji DPS w Zimnowodzie. 

Dodał, że Komisja Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego ma jeszcze dodatkowo 

wizytację mieszkania grupowego w Bruczkowie. Zdaniem Radnego Marszałka pałac w 

Zimnowodzie jest najpiękniejszym obiektem na terenie gminy Borek Wlkp., Powiatu Gostyńskiego 

oraz Wielkopolski. Zawsze porównujemy DPS w  Zimnowodzie z DPS w Chumiętkach. Dodał, że 

DPS w Zimnowodzie jest prawdziwym domem, gdzie jest winda, kuchnia i piękny park oraz ogród.  

Dyrektor Grażyna Wira wyjaśniła, że zawsze walczyła o to, aby kuchnia była w strukturach domu, 

a nie została zlecona na zewnątrz, tak jak się to stało w DPS w Chumiętkach. Dodała, że 

mieszkańcy jej Domu uczestniczą we wszystkim. W okresie wiosennym wychodzą na ogród, gdzie 

sieją, zbierają plony oraz zaprawiają i jest to proces terapeutyczny. Typowych warsztatów 

terapeutycznych nie ma, więc aby to zastąpić uczestniczą w pracach życia codziennego. 

Wyjaśniła, że chce, aby było tutaj tak, jak w normalnym domu. Dodała, że kuchnia gotowała, gotuje 

i będzie gotowała póki będzie dyrektorem. Jest to serce Domu i ma tutaj być, tak jak w domu 

rodzinnym. Również funkcjonuje tutaj pralnia i mieszkańcy, którzy mogą, to też sobie sami piorą. 

Dodała, że  nigdy nie miała takie pomysłu, aby zlecić te usługi na zewnątrz. Pani Dyrektor 

wyjaśniła, że Dom został rozbudowany na 13 miejsc i nie przynosi strat.   

Następnie członkowie Komisji przeprowadzili wizytację poszczególnych pomieszczeń DPS-u.  

Radny  Norman zapytał, co się stanie z drzewami, które zostały połamane w Bruczkowie. 

Pani Wira odpowiedziała, że drzewa te znajdują się w parku w Bruczkowie i zostaną ścięte przez 

pracowników DPS-u, którzy posługują się pilarkami i mają do tego uprawnienia. Dodała, że 

drzewa, które zostały powalone zostaną pościnane.  

Pani Dyrektor wyjaśniła, że w Bruczkowie też znajduje się pałac, który nie do końca jest ładny, ale 

w ramach stawki remontowej wymieniamy co roku okna.  Wymieniamy ich około 14 -15 w 

zależności od tego, czy pojawią się niespodziewane awarie. Wówczas tych montowanych okien 

jest mniej. Jeszcze około dwóch lat i wszystkie okna zostaną wymienione. Kolejny problem to 

sprawa elewacji. Na pewno nie zostanie ona wykonana ze stawki czynszu. Wyjaśniła, że dach jest 

w miarę dobry, tylko przy wichurze został poderwany narożnik i ten narożnik zostanie naprawiony, 

ponieważ jest to w naszych możliwościach finansowych.  

Radny Norman zapytał o sprawy własnościowe.  

Pani Dyrektor odpowiedziała, że w żaden sposób nie są uregulowane. Wojewoda nie wydał 

jeszcze decyzji.  

Radny Norman dopytał, czy właściciele złożyli wniosek. 

Pani Wira odpowiedziała, że tak.   

Zdaniem Radnego Marszałka ustawa reprywatyzacyjna powinna zostać wycofana.  

Pani dyrektor odpowiedziała, że właścicielem jest Pan Grocholski, który odzyskał już Michałowice 

pod Warszawą za 143 mln zł. Dodała, że cały jest w kontakcie z Domem w Zimnowodzie. Dodała, 

że przyjeżdżał tutaj celem rozeznania. W tej chwili tym wszystkim zajmuje się Henryk Grocholski. 

Jest to bardzo ułożony człowiek, ponieważ posiada własną kancelarię prawną. Był moment, że 

któryś ze  spadkobierców zmarł, dlatego wszystko się trochę przesuwa w czasie.  

Radny Norman zapytał, czy przypadkiem spadkobiercy nie wyczekują, aby później policzyć koszty 

dzierżawy za te lata i żeby za to zapłacić. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że nie wie.  

Radny Norman dodał, że sytuacja jest niebezpieczna, ponieważ mogą żądać środki za wartość 

nieruchomości oraz za bezumowne użytkowanie. Może to potrwać jeszcze wiele lat i to 

bezumowne użytkowanie może kosztować więcej, niż wartość obiektu.  

Radny Rogala oznajmił, że z drugiej strony patrząc na to , gdyby był spadkobiercą, to też zrobiłby 

tak samo, bo to jest normalna sytuacja. 
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Radny Norman wyjaśnił, że jesteśmy tutaj po to, aby się wspólnie zastanowić nad tym. My nie 

wiemy, co będzie się działo dalej. Zapytał, czy ktokolwiek sprawdził, że ten właściciel nie ma już 

przypadkiem decyzji Wojewody, skoro odwiedza DPS. Wyjaśnił, że taka sytuacja miała miejsce w 

Piaskach z budynkiem cegielni, a gmina nie została o tym poinformowana.  

Pani Grażyna Wira poinformowała, że o wszystkich czynnościach, które Wojewoda wobec tego 

pałacu podejmuje zawiadamia Dom. Ta informacja jest przekazywana do Zarządu Powiatu, 

ponieważ Pani Dyrektor nie jest stroną. Jeżeli Wojewoda wyda decyzję o własności, to będziemy 

to podważać, że dyrektor DPS-u nie jest stroną.  

Pan Norman dopowiedział, że nikt nie będzie wiedział w starostwie, że Wojewoda taką decyzję już 

np. wydał. Jego zdaniem warto byłoby podać wojewodzie nr działki i sprawdzić jaki jest stan na 

dzień dzisiejszy. Jeżeli np. decyzja została wydana już 5 lub 10 lat temu to będziemy musieli 

zapłacić za bezumowne korzystanie z obiektów.  

Zdaniem Przewodniczącego Kowalczyka, jest to zadanie dla Zarządu Powiatu.  

Pani Dyrektor stwierdziła, że szkoda byłoby tego Domu. Jeżeli w tym pałacu nie mieściłaby się 

pomoc społeczna, to ten pałac nie wyglądałby tak. Dodała, że mieścił się tutaj kiedyś ośrodek 

leczenia odwykowego, w którym pracowała i moment, kiedy kończyła się jego działalność, to 

obiekt ten był w opłakanym stanie. Remont rozpoczął się w roku 1989 i zakończył się w 1992 roku i 

właśnie w sierpniu 1992 r.  tego roku pojawił się pierwszy mieszkaniec tego Domu. W tym roku 

minęło 25 lat. 

Zdaniem Radnego Normana powinniśmy napisać do Wojewody w sprawie wszystkich 

spadkobierców jaki jest stan prawny obiektów.  

Dodał, że tutaj tych spadkobierców może być dużo i trudno być może jest im dojść do 

porozumienia.  

Pani Wira dodała, że część ich mieszka za granicą.  

Następnie członkowie Komisji udali się do Bruczkowa w celu przeprowadzenie wizytacji obiektu. 

Na tym posiedzenie Komisji zostało zakończone i Przewodniczący obydwu Komisji podziękowali 

Pani Dyrektor Grażynie Wirze za przyjęcie i przedstawienie informacji.  

 

Ad 8) 

W punkcie „wolne głosy i wnioski” głos zabrał Przewodniczący Komisji. Poinformował, że jeżeli 

chodzi o inwestycje drogowe, to ceny idą w górę.  Pan Grzegorz Mayer potwierdził. Dodał, że też 

nie wiemy, ile ofert może być złożonych na daną inwestycję. Zdarzają się sytuację, że wpłynie jedna 

oferta lub w ogóle.  

Radny Maciej Biskup przypomniał, że na drodze Borek Wlkp. – Jeżewo jest duży ubytek w drodze.  

Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że pamięta o tym.  

Radny Zdzisław Kowalczyk zapytał, co jest wykonywane w tej chwili na drodze z Wziąchowa w 

kierunku Głuchowa.  

Pan Grzegorz Mayer poinformował, że jest tam wykonywana ścinka poboczy, żeby woda lepiej 

spływała z nawierzchni. Zadanie to było w planie do wykonania.  

Radny Biskup poinformował, że ostatnio na sesji Rady Miejskiej w Borku Wlkp. sołtys 

Siedmiorogowa wypowiedział się, że mostek w Celestynowie został fatalnie naprawiony. 

Zdaniem Pana Mayera mostek ten został bardzo ładnie odnowiony.  

Następnie głos zabrał Radny Mikołaj Rogala. Zapytał o termin realizacji zadania na ul. Mostowej w 

Gostyniu. 

Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że termin wykonania jest do 18 listopada br. Przekazanie placu 

budowy nastąpiło już dosyć dawno.  

Starosta dodał, że roboty mają zostać rozpoczęte 2 listopada br.  

Pan Mayer poinformował, że gmina ma wykonać wycinkę drzew.  
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Radny Tomasz Skibicki poruszył temat nawałnicy, która miała miejsce 11 sierpnia br. i zapytał o 

kwestię sprzątania po niej.  

Pan Mayer odpowiedział, że jeżeli chodzi o sprzątanie to zadania te zostały zlecone i są 

wykonywane. Najważniejszą rzeczą było usunięcie drzew, aby drogi były przejezdne.  

Starosta wyjaśnił, że otrzymując decyzję o wycince drzew dostaliśmy też konieczność kolejnych 

nasadzeń drzew. Za pierwszym razem podeszliśmy do tego w ten sposób, że będzie to nie tylko 

sprzedaż drzew na pniu, ale i również wywiązanie się z tych nasadzeń. Rynek to zweryfikował. Po 

modyfikacji nasadzenia będą wykonywane przez firmy we własnym zakresie.  

Radny Skibicki zapytał o plan budowy drogi Gola – Ziółkowo – Krajewice. 

Starosta odpowiedział, że najpierw zostanie wykonany odcinek Gola – Czajkowo. W tej sprawie 

został złożony wniosek do Urzędu Wojewódzkiego i przygotowaliśmy niezbędne dokumenty. Dodał, 

że ma pewne obawy dotyczące tej inwestycji, które związane są z kryteriami. Nacisk położony jest 

na kryterium bezpieczeństwa. Czekamy na rozstrzygnięcie w listopadzie br.  

Radny Skibicki zapytał, czy ta inwestycja rozpocznie się od drogi 434. 

Starosta potwierdził.  

Radny Zdzisław Kowalczyk zapytał, czy będzie wykonywana inwestycja w Piaskach na ul. Św. 

Marcina.  

Starosta poinformował, ze inwestycja ta zostanie rozpoczęta jeszcze w tym roku. Został 

rozstrzygnięty przetarg na budowę kanalizacji deszczowej i zabrakło nam środków. Dodał, że Rada 

Gminy Piaski ma podjąć uchwałę o przeznaczeniu dodatkowo na ten cel 50 tys zł. a my 

zaproponujemy to w autopoprawce, aby zadanie to wykonać. Wyjaśnił, że kanalizacja ma zostać 

wykonana w tym roku a nawierzchnia w roku kolejnym.  

Przewodniczący Komisji zapytał czy przejazd kolejowy również zostanie wykonany. 

Pan Mayer odpowiedział, że również zostanie zrobiony, ale na razie linia jest zawieszona.  

Przewodniczący Komisji kontynuując poinformował, że w Michałowie są założone dwa nowe 

sygnalizatory na przejeździe.  

Starosta poinformował, ze być może jest szansa, że PKP wyremontuje nam te przejazdy.  

Radny Kowalczyk poinformował, że fatalny jest również przejazd kolejowy na ul. Lipowej w 

Gostyniu.  

Pan Mayer poinformował, że z tego co się orientuje, to gmina wystąpiła z pismem do PKP w tej 

sprawie.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komendant Powiatowy Straży Pożarnej w Gostyniu 

przesłał pismo do gminy Borek Wlkp, aby dofinansować rozbudowę powiatowego stanowiska 

kierowania. Zdaniem Przewodniczącego Komisji jest to niemoralne.  

Starosta poinformował, że w autopoprawce, która będzie zaproponowana na sesji mamy zamiar 

przekazać 30 tys zł na zakup pił motorowych dla ochotniczych straży pożarnych z terenu powiatu w 

uzgodnieniu z zarządem OSP z terenu powiatu.  

Zdaniem Przewodniczącego Komisji te pilarki muszą trafić do zwykłych jednostek, które wykonują 

pracę na naszych drogach a nie do krajowego systemu. Dodał, że komendant powiatowy „nie ma 

nic do samorządowych pieniędzy”.  

Przewodniczący Komisji Marszałek powrócił do tematu nawałnicy, która miała miejsce 11 sierpnia 

br. i stwierdził, że  Starosta nie został  poinformowany o liczbie zdarzeń (513), które miały miejsce 

na terenie naszego powiatu w tym dniu. Dodał, że jest to wina osób, „które tam siedziały” i nawet nie 

zebrali się pełnymi składami w Komendzie Straży Pożarnej, aby ludziom pomóc. Również w 

Komendzie wojewódzkiej nie zrobiono  żadnego ruchu. Komenda Straży Pożarnej zajęła się tylko 

pożarem, który wydarzył się na terenie gminy Gostyń. Innymi gminami się nie interesowano. Dodał, 

że na drogach w  gminie Borek Wlkp. działali strażacy ochotnicy.   

Radny Tomasz Skibicki dodał, że nie tylko w gminie Borek Wlkp.  
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Radny Marszałek poinformował, że nie znał skali nawałnicy, która przeszła przez powiat gostyński. 

Przez niektóre drogi nie można było dojechać karetkami pogotowia. Wszystkie drogi z Borku Wlkp. 

były „niewyjezdne”. Wyjaśnił, że 13 drzew leżało na ul. Dworcowej w Borku Wlkp. Przejazd był tylko 

przez Rynek. Nie można było dojechać po pilarki.  

Pas Grzegorz Mayer wyjaśnił, że na drodze Borek Wlkp. - Skokówko zostało usuniętych 68 drzew, 

które zagrażały niebezpieczeństwu.  

Starosta poinformował, ze wystąpiliśmy z dwoma wnioskami. Jeden został skierowany do 

Wojewody Wielkopolskiego, gdzie szacowaliśmy nasze straty. Nie mamy jeszcze oficjalnego 

protokołu, ale komisja pewnie nam tych strat nie uzna. Drugi wniosek został skierowany do 

Marszałka Województwa. Sejmik podjął już uchwałę i otrzymamy 100 tys. zł na drogę między 

Smogorzewem a Talarami. Na tej drodze pobocze zostało przez wodę wypłukane i chcemy to 

zrobić wraz ze ściekiem, aby woda ta mogła spływać.  

Starosta poinformował również, że wpłynęło do nas pismo Powiatu Tucholskiego, który oszacował 

straty po nawałnicy na kwotę 42 mln zł w infrastrukturze. Powiat ten prosi o pomoc finansową. 

Temat ten będzie omawiany na najbliższym posiedzeniu Zarządu. Dodał, że chciałby to 

skonsultować z radnymi ponieważ sami mamy duże potrzeby.  

Zdaniem Radnego Grzegorza Marszałka powinniśmy przekazać chociaż symboliczną kwotę mimo 

naszych potrzeb.  

Starosta dodał, że czeka na głosy radnych i możemy o tym porozmawiać.  

Pan Grzegorz Marszałek odpowiedział, że byłby to gest ze strony naszego powiatu, który sam 

potrzebuje środki na ten sam cel.  

Starosta stwierdził, że należałoby porozmawiać z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży 

Pożarnej w Gostyniu i omówić niektóre kwestie, ponieważ czuje napięcie dotyczące 

Przewodniczącego Komisji. Wyjaśnił, że Komendant Powiatowy również jest w trudnej sytuacji.  

 

Następnie Przewodniczący poinformował, że do wiadomości wpłynęło pismo Pań [wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Joanna Bilińska Inspektor Wydziału Organizacyjnego], które nie 

zgadzają się z decyzją Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego, która uznała 

skargę za bezzasadną. Dodał, że pismo zostało skierowane do Przewodniczącego Rady Powiatu 

Gostyńskiego. Pismo stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Marszałek podsumował, że Komisja decyzji nie będzie zmieniać. 

Poinformował, że pismo tej samej treści trafiło również do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Maciej Biskup odczytał również odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 

21 czerwca br, który stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 9) 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Grzegorz Marszałek 

podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął posiedzenie komisji. 

 

Przewodniczący Komisji 
Samorządowo-Organizacyjnej 

 
 

(-) Grzegorz Marszałek 
 

Protokołowała: Joanna Bilińska 


